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Protokół nr 25-07/2012 
z  posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
z dnia 23 sierpnia 2012 r. 

w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

   

Przewodnicząca Komisji Radna Beata Dunajewska - Daszczyńska otworzyła 
posiedzenie, powitała zebranych i stwierdziła quorum.  
 
Przewodnicząca zaproponowała wprowadzić punkt :”Pytania członków Komisji do 
pani Ewy Kamińskiej – Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska i obecnych na 
posiedzeniu przedstawicieli Urzędu Miasta” 
 Uwzględniając powyŜsze porządek przedstawia się następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok- druk nr 636 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-
2040. – druk nr 635 
 

3. Pytania członków Komisji do pani Ewy Kamińskiej – Zastępcy Prezydenta 
Miasta Gdańska i obecnych na posiedzeniu przedstawicieli Urzędu Miasta  
 

4. Program Współpracy na rok 2013 – omówienie planów na 2013 
(konsultacje z wydziałami współtworzącymi program)  
 

5. Informacja na temat nowelizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych 

 
6. Omówienie problemu krwiodawstwa oraz dawców szpiku kostnego 

 
7. Wnioski komisji do budŜetu na 2013 rok 

 
8. Sprawy  bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja 

- wytypowanie przedstawiciela Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia do prac w Komisji rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla 
pracowników gdańskiej słuŜby zdrowia 
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Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 1, 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok- druk nr 636 
 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040. – 
druk nr 635 
 
 
Druk nr 636 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Druk nr 635 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM zreferowała projekty 
uchwał.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji 
JeŜeli chodzi o obligacje, to są one krótkoterminowe?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
Tak, to będą roczne, wyemitowane do końca tego roku, pierwszy termin to będzie 
czerwiec 2013 a drugi równieŜ do 2013 r.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ja chciałam zapytać o rewitalizację Dolnego Miasta, to zmniejszenie wynika z tego 
co było mówione na ostatniej sesji?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
Tak.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A na co będzie przeznaczony ten milion?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
Ten milion w tym roku nie będzie na rewitalizację, dopiero w przyszłym roku, a w 
związku z tym, Ŝe się uwalnia w tym roku będzie przeznaczony na inne zadania, na 
trasę Sucharskiego.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Jeszcze chciałam zapytać o „Systematycznie do celu”, ile zostaje pieniędzy w tym 
programie po tym zmniejszeniu?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
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W 2012 roku na „Systematycznie do celu” są 3 764 000 zł.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Ja mam jeszcze pytanie dotyczące programu „My Generation at Work”, proszę coś 
więcej na ten temat powiedzieć.  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi w Urzędzie Miejskim  
To jest program, który ma wzmacniać w samorządzie podmioty samorządowe, 
chcemy w ramach tego programu stworzyć i wypracować pewne nowe ścieŜki 
współpracy między młodymi ludźmi, podmiotami rynku pracy, biznesem a 
edukacją. W związku z tym, Ŝe jest potrzeba przede  wszystkim zwiększenia 
zatrudnienia młodego pokolenia bo to jest grupa najbardziej  naraŜona na 
bezrobocie. Z drugiej strony tez jest potrzeba bardziej elastycznego podejścia do 
kompetencji młodych osób, ten projekt się doskonale w te zadania wpisuje, 
uwaŜamy, Ŝe współpraca podmiotów w tym względzie,  w róŜnych obszarach 
naleŜałoby po prostu wzmocnić i w związku z tym  produktem tego projektu będzie 
stworzenie trwałych pomostów między tymi interesariuszami ale teŜ stworzenie 
pewnego planu działań, które to utrwalą. To będzie program, który będzie 
realizowany wspólnie z organizacjami pozarządowym na zasadzie interesariuszy, 
natomiast projekt będzie realizowany przez Urząd Miejski. To jest projekt gdzie 12 
miast europejskich będzie pracować wspólnie nad tym samym zagadnieniem, 
korzystając z doświadczeń swoich nawzajem. Natomiast nie będzie tam Ŝadnych 
konkursów w ramach tego, środki będą spoŜytkowane na animację, z działem 
wewnątrzmiejskim.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek Komisji  
Ja jeszcze chciałem zapytać o te obligacje miliona złotych, czy to jest konieczność, 
czy na wszelki wypadek?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
To jest tylko i wyłącznie po to, Ŝeby zabezpieczyć płynność bieŜącą. W tej chwili 
wyłoŜyliśmy ponad 300 mln za Unię na te dwa projekty, są róŜne wnioski o 
refundację i nie wiadomo kiedy te pieniądze wypłyną a Ŝebyśmy mogli realizować 
zobowiązania na bieŜące działalności potrzebne są nam pieniądze, moŜe trzeba 
będzie je wyemitować a moŜe nie.     
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektów uchwał.  
 
USTALENIA KOMISJI: 

• Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały druk nr 636 

 
OPINIA  Nr 25-07/118/38/2012 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 

• Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały druk nr 635 
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OPINIA  Nr 25-07/119/39/2012 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 
    PUNKT 3 

Pytania członków Komisji do pani Ewy Kamińskiej – Zastępcy Prezydenta Miasta 
Gdańska i obecnych na posiedzeniu przedstawicieli Urzędu Miasta  
 
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Mam pytanie do pana dyrektora Formeli, czy Wydział Polityki Społecznej jest 
zorientowany jaka jest bieŜąca sytuacja w realizacji budowy przychodni lub 
zakładu opiekuńczo-leczniczego na ul. Stokłosy na Kokoszkach, czy coś się tam 
dzieje? Czy podmiot, który to wygrał kontaktuje się z Urzędem? Bo poprzednia 
kadencja zakończyła się konkursem i czas zaczynać powoli budowę.  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej  
Wspólnie z państwem radnymi interweniowaliśmy jeśli chodzi o drogę dojazdową w 
celu wybudowania tej przychodni. Aktualnie (…) prowadzi inwestycje i do września 
jeŜeli uda im się zakończyć tę inwestycje drogową i Eter-Med będzie mógł 
przystąpić do realizacji budowy, to wszystko pójdzie według planu. JeŜeli ta 
połowiczna inwestycja w formie drogi będzie zrealizowana to nie powinno być 
problemów. Jeszcze miesiąc musimy poczekać.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Co się stało w ostatnim czasie, Ŝe spowolniliśmy  temat Pogotowia Socjalnego, czy 
będzie budowany , czy nie? Ja nie kwestionuje wybudowania  w innym miejscu niŜ 
obecnie ale minął juŜ rok i nic się nie dzieje. Czy jest jakaś szansa, Ŝe w przyszłym 
roku coś drgnie w tej kwestii? Wiem, Ŝe były rozmowy z przedstawicielami 
stowarzyszeń, mówię tu o Stowarzyszeniu Św. Alberta ale co dalej? Boimy się, Ŝe 
minie następny rok i nic.  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej  
Problem tkwi w kwestii finansowania, gdyby pieniądze były  zabezpieczone jeŜeli 
chodzi o finansowanie w budŜecie miasta to nie byłoby problemu bo plany od 
początku tego roku są przygotowywane przez Dyrekcję Rozbudowy Miasta Gdańska 
w pełni do przedstawionej funkcji i do ustalonych planów na ul. Sobieskiego 21. W 
związku z tym, Ŝe otrzymaliśmy informację w marcu, kwietniu tego roku, Ŝe nie ma 
pieniędzy na sfinansowanie inwestycji w tej wysokości rozpoczęliśmy rozmowy. 
Kwestia dotyczy tego, Ŝe sprawy w swoje ręce wziął Wydział Programów 
Rozwojowych i Wydział Polityki Gospodarczej, nie wiem czy uda im się połączyć 
sprawę inwestora prywatnego łącznie  z organizacją pozarządową. My jako Wydział 
Polityki Społecznej daliśmy tylko informację o zakresie działalności obydwu 
podmiotów, które mają się tam przenieść,  natomiast jaka będzie propozycja ze 
strony Wydziału Polityki Gospodarczej,  jak moŜe w to wejść inwestor prywatny to 
nie wiem. My nie jesteśmy w stanie pociągnąć kwestii nadzoru technicznego i 
prowadzeniem inwestycji stąd rozpoczęliśmy rozmowę ze stowarzyszeniem Brata 
Alberta i  Przystań, która prowadzi tą organizację i zgłosiło chęć przejęcia tego 
zadania  jako organizacja pozarządowa tylko, Ŝe my jako wydział merytoryczny nie 
jesteśmy w stanie nadzorować kwestii inwestycji. Został w to włączony Wydział 
Programów Rozwojowych, który prowadzi taką inwestycję.  
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Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Zrobimy tak, Ŝe my wyślemy zapytanie jako Komisja i jeŜeli nie uzyskamy wiąŜącej 
odpowiedzi to zaprosimy na następną komisję przedstawicieli Programów 
Rozwojowych i Wydziału Polityki Gospodarczej. Czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Ja mam jeszcze pytanie o przychodnię metadonową, czy tam juŜ jest ten konflikt 
rozwiązany? Jak wygląda sprawa z pacjentami?  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej  
Nic się nie zmieniło w tej sprawie.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Na jakim etapie jest  proces przygotowywania konkursu na przychodnię Przymorze? 
I szanse realizacji projektu przychodni na Olszynce, na jakim to jest etapie?  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
JeŜeli chodzi o nieruchomość na Przymorzu to po uzgodnieniu zakresu realizacji 
wspólnie z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Rodzinie został wysłany wniosek do 
Wydziału Skarbu przez nasz wydział o rozpoczęcie takiej procedury, którą 
stosujemy przy partnerstwie publiczno-prywatnym. TakŜe tutaj sprawa będzie się 
toczyć ale będzie o tyle szybsza, Ŝe ta działka była przygotowana do przetargu i nie 
wymaga tylu uzgodnień. Cała forma zostaje utrzymana, tak jak powstała 
przychodnia na Polankach. Tutaj będzie wiodący Wydział Skarbu, jedyny warunek 
to będzie znalezienie inwestora. JeŜeli chodzi o Olszynkę to sprawa trwała dość 
długo z wyborem samej działki. Przed miesiącem dostaliśmy informacje od rady 
dzielnicy ze wskazaniem dwóch lokalizacji czyli tak naprawdę nie dostaliśmy tego 
czego oczekiwaliśmy bo chodziło nam o to, Ŝe w ciągu tego całego roku, spotkań, 
pertraktacji mieszkańcy mieli wskazać jedną lokalizację, która miała odpowiadać 
tej przychodni, na dzień dzisiejszy nadal nie mamy tej konkretnej informacji. My 
będziemy zmuszeni podjąć decyzję a chcieliśmy Ŝeby mieszkańcy podjęli tę 
decyzję.   
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ja proponuję, Ŝeby nie czekać na decyzję mieszkańców póki nie są w stanie się 
porozumieć.  Wszyscy jesteśmy na kolejnym etapie rozmów i ciągle zaczynamy od 
zera. A jakie są sugestie mieszkańców? Która działka byłaby lepsza? 
 
Urszula Kwiatkowska – Radna Osiedla Olszynka 
Byłaby lepsza działka przy ul. Zawodników, jak się wjeŜdŜa z głównego miasta od 
razu w dzielnicę. Jest tam wybudowana droga z jednej strony, z drugiej strony, 
jest łatwy dojazd. Jeśli znajdzie się inwestor, to w tym przypadku nie będzie chciał 
budować na innych działkach bo trzeba będzie wywłaszczać tych, którzy te działki 
mają, a ta jest wolna, tam nikogo nie trzeba wywłaszczać, są tam wszystkie media. 
Olszynka to dzielnica ludzi starszych, którzy nie mają gdzie się leczyć.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ale rozmawiamy teraz o przychodni, natomiast to o czym pani teraz mówi to jest 
ogólna polityka miasta, tutaj rozmawiamy o przychodni i jej lokalizacji.  
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Urszula Kwiatkowska – Radna Osiedla Olszynka 
Dziękuję w imieniu mieszkańców.  
 
     PUNKT 4 
Program Współpracy na rok 2013 – omówienie planów na 2013 (konsultacje z 
wydziałami współtworzącymi program)  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Chcieliśmy zapytać na jakim etapie jest przygotowanie,  w ubiegłym roku 
wprowadziliśmy poprawki, które zobowiązywały Wydział Sportu do finansowego 
udziału do Programu Współpracy na rok 2013, wiem, Ŝe są tam róŜnego rodzaju 
zakłócenia, chciałam się dowiedzieć szczegółów.  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi w Urzędzie Miejskim  
Program jak co roku jest tworzony w zespole, w którym są przedstawiciele 
instytucji, jednostek i komórek organizacyjnych Urzędu oraz przedstawicieli 
organizacji pozarządowych w osobach głównie Gdańskiej Rady Organizacji 
Pozarządowych. To są osoby, które od maja uczestniczyły w spotkaniach 
związanych z programem. Państwo drogą mailową otrzymaliście program w tej 
wersji, która jest uzgodniona na dzień  dzisiejszy. Uzgodnione z organizacjami jest 
prawie wszystko, kwoty, które państwo  widzicie, to są kwoty, które są w tej  
chwili planowane na etapie takim jaki jest etap planowania budŜetu czyli na etapie 
prac, jeszcze przed limitami. Te kwoty są uwzględnione w budŜetach róŜnych 
wydziałów i jednostek, kwestie, o których rozmawialiśmy rok temu czyli kwestia 
współpracy finansowej  w zakresie ratownictwa i ochrony ludności tutaj wydział 
Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności stanął na stanowisku, Ŝe zadania, które 
chciałoby zlecić organizacjom pozarządowym jest zabezpieczenie poprzez patrole 
medyczne przestrzeni publicznej miasta Gdańska. Chodzi o to, Ŝe w mieście 
Gdańsku są organizowane imprezy masowe, do których chcielibyśmy wprowadzić  
zabezpieczenie medyczne w postaci partoli i to miasto chciałoby zlecić w całości 
organizacjom pozarządowym. Na to zabezpieczenie  planowane jest przeznaczenie 
25 tys. zł.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
A jaką mamy sytuację ze sportem?  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi w Urzędzie Miejskim  
Ze sportem sytuacja jest tego rodzaju, Ŝe udało nam się uzgodnić z panem 
dyrektorem Trojanowskim, Ŝe zadania, o których jest  mowa czyli sportu o 
charakterze rekreacyjno – integrującym, Ŝe to zadanie powinno być zadaniem 
wydziału polityki społecznej w ramach zadań skierowanych na rozwój lokalny w 
dzielnicach. Niemniej byłyby to zadania rzeczywiście  o charakterze sportowym, w 
tej chwili w Ŝadnym budŜecie nie  ma planowanych takich kwot ale uzgodniliśmy, 
Ŝe  wspólnie wystąpimy do prezydenta o to Ŝeby kwota 100 tys. zł  mogła być w 
budŜecie uwzględniona. Natomiast sytuacja wygląda tez w ten sposób, Ŝe są 
zlecane zadania z zakresu sportu i ta współpraca z zakresu sportu w formie 
finansowej istnieje natomiast nie ma zlecania tych zadań w trybie Ustawy o 
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działalności poŜytku publicznego i wolontariatu co oznacza, Ŝe wszystkie zadania w 
zakresie sportu są zlecane w trybie Ustawy o Sporcie i są adresowane  wyłącznie do 
(…) sportowych. Tutaj spór dotyczy przede wszystkim działań sportowych o 
charakterze integracyjnym i rekreacyjnym i to jest rzeczywiście zadanie, które nie 
mieści się w tej chwili w tym jak Biuro Prezydenta ds. Sportu chce zlecać i 
wspierać zadania z zakresu sportu. Z naszych rozmów  z dyrektorem Trojanowskim 
wynika, Ŝe widzimy potrzebę natomiast stanowisko  Biura Prezydenta ds. Sportu 
jest takie, Ŝe są zadania, które powinno być lokowane bardziej jako społeczne niŜ 
sportu.     
   
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
W zeszłym roku Program Współpracy przeszedł głosowanie Rady Miasta pod 
warunkiem, Ŝe w tym roku pieniądze przez sport zostaną przeznaczone na te 
właśnie działania i tym razem ja obiecuje, Ŝe tak łatwo juŜ nie będzie. JeŜeli 
Wydział Zarządzania Kryzysowego jest w stanie wygenerować  25 tys. zł, to znaczy, 
Ŝe  traktuje nie tylko organizacje pozarządowe, ale równieŜ nas powaŜniej. Jak 
wiemy  wszyscy,  w tym roku będą zarówno domy dziecka, jak i seniorzy i wszystkie 
inne  działania związane z działalnością organizacji pozarządowych. Oczywiście  
blokując wtedy tę uchwałę zablokowalibyśmy równieŜ domom dziecka i inne 
placówki, które potrzebują tej ciągłości. Dlatego odpowiedzialnie zagłosowaliśmy 
licząc na to, Ŝe ktoś zrobi gest w stosunku do nas i potraktuje sprawę naprawdę 
serio. Teraz nie będzie juŜ takiej sytuacji, Ŝe my się cofniemy  przed 
nieprzegłosowaniem. Proponuję, Ŝe my jako komisja wystąpimy  z taką prośbą do 
pana prezydenta o jak najpilniejsze spotkanie w obecności pani prezydent, pani 
Magdy i dyrektora  Trojanowskiego, Ŝeby jeszcze ponegocjować. Ja nie uwaŜam, Ŝe 
te działania musiały być finansowane z puli polityki społecznej poniewaŜ polityka 
społeczna teŜ musi mieć  swój budŜet i teŜ ma swoje potrzeby.  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi w Urzędzie Miejskim  
To nawet nie chodzi o to, Ŝeby były finansowane z puli polityki społecznej tylko 
chodzi o  to, Ŝe nasz wydział jest gotowy całą  procedurę… Ja rozumiem stanowisko 
dyrektora Trojanowskiego, Ŝe wprowadzenie kart małego  zadania do zadań 
sportowych w pewnym sensie zaburza przejrzystość  polityki, którą kreują. W 
związku z tym proponuje, Ŝeby  przenieść to zadanie do WPSu i my się na to 
zgadzamy.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Ja nie mówię o zadaniu, ja mówię o pieniądzach, Ŝe wy musicie być wyposaŜeni w 
10 tys. zł,  traktujmy się wszyscy powaŜnie, tymczasem minął rok i mamy dokładnie 
to samo, na Radzie PoŜytku Publicznego wtedy wszystkie organizacje się 
wstrzymały a teraz moŜe będą przeciwko.  
 
Izabela Chorzelska – Dyrektor Pomorskiego  PCK  
Pani Magda mówiła, Ŝe wszystkie zadania z Biura Sportu te, które są dedykowane 
przez Biuro ds. Sportu do realizacji mają odbywać się w trybie ustawy o sporcie 
jeŜeli jest to jedno z wyjść, to nie jest obligatoryjne, inne gminy te zadania 
prowadzą w ramach normalnego, otwartego konkursu ofert z  ustawy o działalności 
poŜytku i wolontariacie. Tu mamy jakieś grono organizacji sportowych, które być 
moŜe teŜ nie tylko stricte się sportem zajmują i tak naprawdę poza organizacjami 
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sportowymi, które działają we własnym sporcie, tak naprawdę o tym sporcie 
masowym nic nie wiemy a te działania są w większości(…) tu jest być moŜe równieŜ 
kwestia korzystania z bazy sportowej bo  przecieŜ wiele z zakresu sportu masowego 
moŜe być robione w oparciu o bazę sportową wykorzystywaną przez kluby w 
momencie kiedy ona  nie jest wykorzystywana.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
To w takim razie wystosujemy takie pismo pani prezydent o spotkanie, termin 
będzie oczywiście zaproponowany przez prezydenta, jeŜeli państwo pozwolicie to 
będę reprezentować komisję, tak Ŝeby we wrześniu mieć realnie szansę  Ŝeby się 
juŜ o to nie kłócić.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Punkt 4  dot. promocji i ochrony zdrowia, działania profilaktyczne w zakresie HIV i 
AIDS dla młodzieŜy i prowadzenie programów informacyjnych w celu zwiększenia 
świadomości w zakresie  konieczności prowadzenia zdrowego trybu Ŝycia. 
Rozumiem, Ŝe chodzi o unikanie zaraŜeń? Jak to państwo planujecie 
przeprowadzić, wśród jakiej grupy?  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi w Urzędzie Miejskim  
To jest hasło, bo konkurs jest otwarty i zaleŜy nam  na tym Ŝeby promować zdrowy 
tryb Ŝycia. W zeszłym roku były to środki  w dość nieduŜej kwocie dedykowane 
przede wszystkim  na zapobieganie otyłości wśród dzieci i młodzieŜy. Generalnie 
jesteśmy otwarci na pomysły. JeŜeli jest bardzo ciekawy program, który będzie 
promował niepalenie albo jeŜeli się trafi ciekawy program, który będzie promował 
zdrowe odŜywianie albo będzie promował ruch na świeŜym powietrzu, jeŜeli to 
będą bardzo interesujące pomysły to wybierzemy takie, które będą najlepsze.    
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
A czy są prowadzone jakieś działania Ŝeby wyeliminować niezdrową Ŝywność ze 
szkół?  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Tam prowadzimy działania w ramach programu 6-10-14, specjalnie prowadzonego 
w tym kierunku, wspólnie z edukacją Ŝeby organizacje pozarządowe mogły zgłaszać 
do tego tematu.  
 
     PUNKT 5 
Informacja na temat nowelizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych 
 
Ewelina Nosek – Wydział Polityki Społecznej  
Chciałam przypomnieć, Ŝe Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych została 
uchwalona w 2004 roku, adresowana na rzecz osób zagroŜonych i wykluczonych 
społecznie. Przygotowaliśmy dla państwa informacje na bazie której są prowadzone 
prace dotyczące tego dokumentu. Chciałam zaznaczyć, Ŝe prace toczą się 
równolegle z pracami, które związane  były z aktualizacją Strategii Rozwoju 
Gdańska i opracowaniem programów operacyjnych, uporządkowaniem zawartości 
merytorycznej  wchodzącej w zakres poszczególnych strategii. W związku z tym, Ŝe 
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Strategia Rozwoju Gdańska przyjęła załoŜenia realizacyjne programu  Gdańsk Moje 
Miasto, gdzie Strategia rozwiązywania Problemów Społecznych jest jednym z 4 
obszarów tego programu. W związku z tym zespół monitorująco-wdroŜeniowy pod 
kierownictwem pani prezydent Kamińskiej, przewodniczącym tego zespołu jest pan 
Zygmunt Medowski, ten zespół składający się z przedstawicieli róŜnych wydziałów, 
jednostek, organizacji pozarządowych  uwzględnił to, co naleŜało przyjąć czyli teŜ 
uwarunkowania, które związane są z prawem, merytorycznością zawartą w strategii  
oraz z nową organizacją zadań pracy Urzędu Miasta i Ośrodka Pomocy Rodzinie, w 
związku z tym, Ŝe Ustawa o Pomocy Rodzinie narzuciła obowiązek zawartości 
merytorycznej tzn. one są ściśle określone,  zawierała  w sobie materiał wyjściowy, 
który polega na sporządzeniu oferty zasobów pomocy społecznej, oceny stanu 
rodzin, które objęte są pomocą społeczną oraz tego, Ŝe został wprowadzony do co 
raz większego uŜytku merytorycznego budŜet zadaniowy, te wszystkie kwestie 
zostały uwzględnione w pracach nad Strategią. W związku z tym, Ŝe  Strategia 
Rozwiązywania problemów społecznych przechodzi  przekrojowo przez wszystkie 
obszary funkcjonowania osób  zagroŜonych i wykluczonych społecznie te sprawy 
zostały uporządkowane w obszarach Ŝycia wewnątrz grup, które zostały 
wyeksponowane, którymi w pierwszej kolejności powinna się zająć Strategia. Te 
grupy mają swoich opiekunów merytorycznych, te zaopiekowane obszary to jest 
aktywność zawodowa w kontekście ekonomii społecznej, seniorzy, rodzina, 
uzaleŜnienie, niepełnosprawność, wykluczenie mieszkaniowe oraz wynikająca z 
tego  bezdomność i cały system integracji społecznej, który budowany jest na 
zasadzie takiej, Ŝe te wszystkie sprawy dotyczące tych poszczególnych osób mogły 
być rozwiązywane w mieście. W tej chwili prace nad Strategią wyglądają w ten 
sposób, Ŝe zostały wypracowane cele strategiczne, cele operacyjne, tzw. 
dodatkowe działania wyjęte z budŜetu zadaniowego wskaźniki, które równieŜ 
muszą  być uwzględnione w tych dokumentach strategicznych, Ŝeby te wszystkie 
działania były ujęte spójnie, ma to pewną  spójność z dokumentami wyŜszej 
hierarchii t.zn. Strategii Rozwoju Gdańska i te sprawy były wskaźnikowane w 
sposób spójny Ŝeby  widać było tendencje do rozwoju. Te zjawiska społeczne, które 
związane są ze starzeniem się mieszkańców naszego miasta, ze wspieraniem 
rodziny oraz rozwojem systemu opieki społecznej, zaopiekowaniem  się i rozwojem 
systemu opieki społecznej do lat 3, równieŜ ekonomia społeczna w kontekście 
rynków pracy, bezpieczeństwa osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym. W tej 
chwili będziemy we wrześniu się spotykać i dalej dyskutować.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Podsumowując, jest Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych, waŜna do 
2015 roku, jest Program Rozwoju Miasta Gdańska waŜny do 2015  roku, przyjęcie 
wobec wszystkich dokumentów strategicznych w mieście taką zasadę, Ŝe poniewaŜ 
2015 mają  funkcjonować nowe to 2013 te najwaŜniejsze  strategiczne dokumenty 
zostaną dopracowane tak, Ŝeby  moŜna je przyjąć rok wcześniej aniŜeli muszą 
funkcjonować jako nowe. Zaczęliśmy od dołu do góry, czyli zaczęliśmy od 
uporządkowania programów operacyjnych. Strategia Rozwoju Gdańska miała tam 
mieć 22, skończyliśmy na 5, uporządkowaliśmy  to, co się zadziało w tych 
zasadniczych obszarach rozwoju, w tych 5 dziedzinach i wiemy juŜ jak to wygląda. 
Teraz idziemy do góry analizując ten materiał i analizując wszystkie zmiany, które 
Ŝycie przyniosło. Będziemy przygotowywać Strategię Rozwoju Miasta, pracujemy 
nad Strategią Rozwiązywania Problemów Społecznych, omawiamy ten zespół 
monitorujący, który cały czas czuwał nad jej realizacją i to w oparciu o tym jako 
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zespół pracujemy dalej i umówiliśmy się, Ŝe do końca roku  uzbierawszy te 
materiały siądziemy  w tych zespołach zajmujących się obszarami strategicznymi i 
nad samą Strategią Rozwoju Miasta i przez cały rok 2013 z udziałem wszystkich 
podmiotów społecznych przygotujemy nową Strategię, w związku z tym na razie 
zmiana polega tylko na tym, Ŝe Ustawa o Pomocy Społecznej przeniosła  
odpowiedzialność za Strategię z MOPRu na poziom samorządu.  W związku z tym 
jedna jedyna rzecz, którą musimy zrobić, to jest zmienić uchwałę powierzającą     
czuwanie nad Strategią Wydziałowi Polityki Społecznej. Zabraliśmy z MOPRu 
dziewczyny, które za Strategię były odpowiedzialne i przenieśliśmy do Wydziału. 
Teraz przygotujemy tylko tę zmianę uchwały. Natomiast na całą Strategię, na cały 
2013 rok on będzie przeznaczony na to, co mówiła  Ewelina, Ŝeby z budŜetem 
zadaniowym to skoordynować, Ŝeby skoordynować ze wszystkimi zmianami, 
natomiast działania, które są oparte o tą Strategię dalej są działaniami takimi 
samymi. Praktycznie te programy operacyjne są wystarczającym na dzień dzisiejszy 
dokumentem pozwalającym porządnie robić, to co robimy.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czyli do tematu wracamy w przyszłym roku?   
      
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak, wracamy w przyszłym roku natomiast rozmawialiśmy na ten temat  z panem 
Drozdowskim Ŝe spotkamy się wszyscy i na koniec roku moŜna się spodziewać takiej 
ściągi jak to wszystko będzie wyglądało w przyszłym roku.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Przed wakacjami spotykaliśmy się z Akademią Walki z Rakiem i wtedy 
wystosowaliśmy wniosek z prośbą o sfinansowanie płyty relaksacyjnej, która jest 
materiałem pomocniczym w terapii leczenia raka, rzeczy się juŜ dzieją bo z tego co 
się dowiedziałam płyta została nagrana ponownie, natomiast na pewno się uda 
zrealizować  wydanie tej płyty na konferencji, która odbędzie się 4 października. 
Chciałam tylko powiedzieć, Ŝe Komisja Spraw Społecznych jest pomysłodawcą i 
organizatorem tej konferencji. Z dodatkowych informacji: patronat honorowy nad 
całym przedsięwzięciem podjął Prezydent Miasta Gdańska, będzie zapraszał pan 
Przewodniczący Oleszek. Program konferencji macie juŜ państwo na mailach. 
Dziękuję.  
 
     PUNKT 6 
Omówienie problemu krwiodawstwa oraz dawców szpiku kostnego 
 
 
Izabela Chorzelska – Dyrektor Pomorskiego  PCK  
W województwie pomorskim zlikwidowano stacjonarne stacje krwiodawstwa, 
przyjeŜdŜa tam tylko ambulans, moŜe pobierać krew nie dłuŜej jak dwie godziny ze 
względu na transport i czas na obróbkę techniczną, stąd  wiele osób, które mieszka 
gdzieś w powiatach sąsiednich a pracuje w trójmieście oddaje tę krew tym stacjom 
stacjonarnym ze względu na wygodę i moŜliwości czasowe. W województwie 
pomorskim jest taka specyfika, Ŝe mamy dwie stacje centralne, jedno jest w 
Gdańsku, drugie jest w Słupsku. Drugim takim województwem jest województwo 
mazowieckie. Jeśli chodzi o honorowanie osób oddających krew jest to powierzone 
organizacjom pozarządowym, na podstawie umowy takie działania prowadzi Polski 
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Czerwony KrzyŜ wręczając odznakę honorowego dawcy krwi po 17 litrach krwi u  
męŜczyzn, a 5-10 litrach u kobiet. Przy czym w zaleŜności od stopnia wiąŜą się 
pewnego rodzaju przywileje. Jednym, z których korzystają jest lista leków 
nieodpłatnych, są to przede wszystkim preparaty witaminowe na tej liście. Drugi 
przywilej jest to przywilej obsługiwania poza kolejnością u lekarzy. Trzeci 
przywilej związany z wyŜszym litraŜem to jest przywilej korzystania z bezpłatnych 
przejazdów środkami komunikacji miejskiej. W Gdańsku odbywa się to w ten 
sposób, Ŝe na podstawie legitymacji Honorowego Dawcy Krwi plus dokument 
stwierdzający jego toŜsamość taka osoba moŜe się poruszać bezpłatnie 
komunikacją miejską.  Dwa lata temu pomorski oddział straŜy granicznej zwrócił 
się do nas z zapytaniem o wyjaśnienie  pewnego rodzaju pieczątek, które się 
pojawiły w obiegu i najprawdopodobniej bez naszej zgody zaczęto wydawać 
legitymacje, one niestety wypłynęły na rynek, teraz toczą się sprawy. Były one 
sprzedawane róŜnym osobom, zdarzają się i prawnicy, i nauczyciele akademiccy. 
Problemem pewnego rodzaju jest to, Ŝe wzór legitymacji, jest wydany na 
podstawie rozporządzenia Ministra Zdrowia, natomiast nie posiada on zabezpieczeń 
na przykład hologramu, wszystko jest bardzo łatwo podrobić. Wystarczy, Ŝe policja 
wyśle nam faxem i jesteśmy w stanie określić kto to podpisał, w jakiej kolejności 
na przykład numer był nadany, czy to jest przerobienie dokumentu. W tej chwili 
zrobiliśmy szkolenie dla Renomy. Dla mnie dość szokujące jest, Ŝe prokurator Ŝąda 
tak niskiej kary w wysokości 200 czy 300 zł dla osoby, która się taką legitymacją 
posługiwała. Natomiast drugim ogromnym problemem jest sprawa wolnych dni w 
momencie kiedy była oddawana krew, jak były wielkie zakłady typu stocznia to nie 
było problemu jeśli nawet 100 osób danego dnia poszło  oddać krew i pójść na urlop 
z tego tytułu przysługujący. Natomiast w tej  chwili kiedy są z reguły mniejsze 
podmioty to osoby, które krew oddają są w pewien sposób dyskryminowane 
poniewaŜ ich nieobecność w pracy zakłóca rytm pracy pracodawcy czy działania, 
które pracodawca chciałaby danego dnia wykonać. Zwolnienie z pracy przysługuje 
tylko i wyłącznie w momencie kiedy państwo oddaliście  krew, jeśli z jakiegoś 
względu tej krwi nie oddaliście, natomiast zostaliście przebadani przez lekarza 
wówczas przysługuje tylko usprawiedliwienie za czas nieobecności. Często jest tak, 
Ŝe dawcy wracają do pracy Ŝeby nie naraŜać się na przykrości ze strony 
pracodawcy. Ale zdarzają się teŜ grupy krwi, których nie pobieramy bo mamy 
wystarczającą ilość. Wówczas pracownik nie ma Ŝadnego zaświadczenia i albo ma 
nieusprawiedliwioną nieobecność albo ma urlop na Ŝądanie. Jest to problem. Ja 
rozumiem tez pracodawców bo zaburza im to rytm pracy ale w ten sposób nie 
będziemy samowystarczalni w krew. Kiedyś jeszcze było tak, Ŝe pobierano krew w 
woreczkach po 450 ml i 250 ml poniewaŜ koszt przerobu tej krwi 250 ml jest 
dokładnie taki sam a urobek o połowę mniejszy  w związku z tym pobiera się teraz 
450 ml.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
A moŜe lepiej byłoby gdyby ta krew była kupowana?  
 
Izabela Chorzelska – Dyrektor Pomorskiego  PCK  
Były owszem momenty pobierania tych najrzadszych grup krwi za pewnego rodzaju 
odpłatnością ale nie było to kupowanie. Druga rzecz, Ŝe problem polega na tym, Ŝe 
system ochrony zdrowia boi się, Ŝeby w momencie kiedy ta krew jest pobierana 
osoby, dawcy będą ukrywać informacje o chorobach, mówimy tu o Ŝółtaczce, HIV. 
Nie wszystkie markery da się szybko uzyskać. Mamy takich krwiodawców, którzy 
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maja specyficzna krew, która nadaje się na przykład dla noworodków. Są to osoby, 
które są wzywane bo jest sytuacja nagła i tę osobę bada się w danym momencie a 
nie ma czasu na resztę.  
 
Lech Kaźmierczyk – członek komisji  
Często się zdarza taka sytuacja, Ŝe nie ma zapotrzebowania na tą krew, która jest 
najbardziej popularna?  
 
Izabela Chorzelska – Dyrektor Pomorskiego  PCK  
Ostatnio dość często przychodzili do nas krwiodawcy i skarŜyli się, Ŝe chcieli oddać 
krew i nikt nie chciał od nich tej krwi pobrać. 
 
Przemysław Ryś – członek komisji  
Czy jest  zapotrzebowanie na krew, czy trzeba zachęcać krwiodawców? Czy jest ich 
za duŜo? Czy miasto powinno jakoś dodatkowo zachęcać? Bo znam krwiodawcę, 
który osiągnął najwyŜszy limit i on oczywiście dalej będzie oddawał ale czy dla 
takich osób są przewidziane jakieś dodatkowe przywileje?  
 
Izabela Chorzelska – Dyrektor Pomorskiego  PCK 
Tutaj zdania są podzielone bo te limity teŜ mają swoje uzasadnienie zdrowotne, 
natomiast limity teŜ wynikają ze stanu zdrowia, częstotliwości. Rejestracja 
krwiodawców jest skomputeryzowana i dzięki temu łatwiej jest zachować te 
moŜliwe ilości oddanej krwi w skali roku. Jeśli chodzi o honorowanie osób powyŜej 
18 litrów to po pierwsze jest oznaka przywrócona. Jest teŜ odznaka honorowego 
krwiodawcy Pomorza oraz honorowy krwiodawca Miasta Gdańska, przy czym chodzi 
tu równieŜ oprócz oddanych litrów o pewnego rodzaju promocję. Grupa osób 
oddających to jest grupa stabilna,  z jednej strony są osoby, które ze względu na 
wiek i choroby nie mogą krwi oddawać, z drugiej strony są osoby, które wyjeŜdŜają 
za praca zagranicę ale mamy duŜo nowych, młodych ludzi, którzy te krew oddają. 
My od kilku lat organizujemy dwa ogólnopolskie edycje konkursów, jeden jest dla 
szkół ponadgimnazjalnych, drugi dla słuŜb mundurowych „Ognisty straŜak- gorąca 
krew”. Jeśli chodzi o środki pozyskiwane z budŜetu, to akurat Gdańsk nie ma 
środków na honorowe krwiodawstwo, pomoc finansową ma Sopot, Gdynia gdzie 
korzystają z pomieszczeń miejskich.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Była tu poruszona kwestia pracodawców, ja jako pracodawca chciałabym Ŝeby 
jednak nie przerzucać winy na pracodawcę, gdyby te relacje spróbować odnowić, 
nawiązać umowy dotyczące  krwiodawców z pracodawcami to wydaje mi się, Ŝe 
problemu odrabiania godzin nie byłoby. Więc przyszłościowo moŜna by było 
pomyśleć o tym, Ŝe jeŜeli duŜa grupa dawców krwi jest w danym przedsiębiorstwie 
to moŜna nawiązać umowę indywidualną z danym pracodawcą.   
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Dziękuję bardzo za przedstawienie tematu i za wyczerpującą i ciekawą prelekcję 
na temat krwiodawca, czy od pani tez moŜemy się czegoś dowiedzieć na temat 
dawców szpiku kostnego?  
 
Izabela Chorzelska – Dyrektor Pomorskiego  PCK 
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PCK działań w zakresie szpiku kostnego nie prowadzi, natomiast wiemy o tym, Ŝe 
duŜa część naszych krwiodawców jest równieŜ w  jednostkach zrzeszających 
dawców szpiku.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Dziękuję bardzo, przejdźmy do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 7 
Wnioski komisji do budŜetu na 2013 rok 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała następujące wnioski: 
1. „Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca się 

z wnioskiem do Pana Prezydenta o zabezpieczenie w przyszłorocznym budŜecie 
Miasta kwoty 80.000 zł (osiemdziesiąt tysięcy zł) na dokumentację techniczną i 
projekt nowego skrzydła DPS „Ostoja” w Gdańsku Stogach przy ul. HoŜej.” 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za” 

WNIOSEK NR 25-07/17/03/11 
 

2. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca się 
z wnioskiem do Pana Prezydenta o zabezpieczenie środków finansowych w 
przyszłorocznym budŜecie Miasta w wysokości 100 000 zł na remont i wyposaŜenie 
gabinetów lekarskich w szkołach. 

Wniosek przyjęto  jednogłośnie 5  głosami „za” 

WNIOSEK NR 25-07/18/04/11 
 

 
    PUNKT 8 

Sprawy  bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja 
- wytypowanie przedstawiciela Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia do 
prac w Komisji rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników 
gdańskiej słuŜby zdrowia 
 
 
Komisja zaproponowała kandydaturą radnej śanety Geryk do udziału w pracach 
komisji rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników gdańskiej 
słuŜby zdrowia. 
 
Kandydatka wyraziła zgodę, w związku z czym przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem w/w kandydatury. 
 
Komisja 4 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się przyjęła kandydaturę radnej 
śanety Geryk jako swojego przedstawiciela do prac komisji rozpatrującej 
wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników gdańskiej słuŜby zdrowia.  
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Nie było więcej spraw bieŜących, na tym posiedzenie zakończono.  
 
 
 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
i Ochrony Zdrowia RMG 

 
Beata Dunajewska – Daszczyńska 

 
 
 
Protokołowała 
Monika Zawisza, podinspektor w Biurze Rady Miasta Gdańska 


